

**Admission Guide of 2019 Hubei University Undergraduate  
Programme for Hong Kong Students (Exempted from Joint Entrance  
Examination)**

**湖北大學 2019 年招收香港免試生簡章**

**1. A Profile of Hubei University**

**1. 學校簡介**

**◎ Top Comprehensive University in Hubei**

**◎綜合實力優異**

Hubei University, located in Wuhan —the capital of Hubei Province, is a key comprehensive university jointly developed by Hubei Provincial People’s Government and Ministry of Education. It is among the list of key construction universities under the “Central and Western Universities Capacity Construction Project” and the “Domestic First-Class University Construction Project”. Hubei University is also accredited by the Ministry of Education as the first batch of “National Demonstration Universities to Deepen Innovation and Entrepreneurship Education Reform”.

湖北大學地處國家中部地區中心城市、湖北省省會武漢市。學校是湖北省人民政府與教育部共建的省屬重點綜合性大學，也是國家“中西部高校基礎能力建設工程”高校、湖北省“國內一流大學建設高校”，被教育部認定為“全國首批深化創新創業教育改革示範高校”。

**◎ A University with Rich History and Culture**

**◎文化底蘊深厚**

Established in 1931 with a history of around 9 decades, Hubei University is

formerly known as Hubei Provincial College of Education sited at Baoji'an of Wuchang District. Although the university is renamed and relocated several times, the spirit of imparting knowledge and educating students remains till today and its humanities spirit keeps thriving. By complying with the code of cultivating talents and inspiring wisdom, the university embodies the motto of “Smarter Every Day, Stronger Every Step”. With each passing day, the spirit of making progress from difficulties penetrates into and shapes Hubei University and thus the vitality of exerting constantly and tackling obstacles positively comes into being. We have a number of research institutions such as the Chinese Culture Development Collaborative Innovation Center, the Institute of Ancient Books, the Institute of Advanced Humanities, the Hubei Culture Construction Research Institute, and the Ethnic and Cultural Studies Center for Latin American, etc. The scholars of our university have published renowned lexicographical works including *Advanced Chinese Dictionary*, *the Earliest Encyclopedic Dictionary of Chinese Characters “Er-Ya”* and *Chinese Idiom Dictionary*, and influential blue or yellow books like *Annual Report on the Development of Chinese Culture* and *A Report on the Brazilian Development(2016)*. The humanities and social science research of our university enjoys a high reputation in China's academic circles.

湖北大學迄今有近 90 年辦學歷史，前身湖北省立教育學院於 1931 年在武昌寶積庵誕生。學校雖數易校名，幾度搬遷，卻弦歌不輟，人文日新。滋蘭樹蕙，凝練了“日思日睿，篤志篤行”的校訓箴言；歲月鎔金，熔鑄了“自強不息，克難奮進”的“習坎”精神。設有中華文化發展協同創新中心、古籍研究所、高等人文研究院、湖北文化建設研究院、拉丁美洲民族與文化研究中心等研究機構，學者研著《漢語大字典》《爾雅詁林》《漢語成語辭海》等文化巨著，研創發佈《中國文化發展報告》《巴西發展報告》等有廣泛影響的皮書作品，人文社科研究在學

界有良好聲譽。

## ◎ Campus and Facilities

### ◎辦學條件良好

Currently, Hubei University has three campuses and one “University Science and Technology Park” in Wuhan City, respectively located in Wuchang District, Hankou District and Yangluo District, totally accounting for nearly 2100 *Mu* (an approximate area of 1.4 km<sup>2</sup>). It is a comprehensive university with 1366 million yuan’s worth of fixed assets and 415 million yuan’s worth of teaching and experimental facilities. The university Library and Collections Services provide vital support for students, researchers and staff, complementing academic activities. Our 47,300-square-meter library has a collection of 2.4 million books and 2.9653 million e-books. We also arrange access to many e-resources including 311 reliable databases in Chinese and foreign languages directing you to articles and books. The main campus is located downtown by the Shahu Lake in Wuchang District with convenient traffic transportation and beautiful surroundings. The university has been honored with the titles of “Trustworthy University Canteens in Hubei Province” and “National Top 100 University Canteens”, etc.

學校現有武昌主校區、漢口校區、陽邏校區等 3 個校區和 1 個大學科技園，總占地面積 2100 餘畝。校舍總建築面積 71 萬平方米，固定資產 13.66 億元、教學科研儀器設備總值 4.15 億元。圖書館總面積 4.73 萬平方米，館藏紙質文獻 240 萬冊，電子圖書總量 296.53 萬冊，中外文資料庫 311 個。學校位於長江之濱，坐擁沙湖風景區，是湖北省綠化紅旗單位、湖北省放心食堂授牌單位，有全國高校百佳食堂。

## ◎ Academic Disciplines

### ◎學科門類齊全

The field of study at Hubei University covers 12 academic disciplines: philosophy, economics, law, education, literature, history, natural sciences, engineering, agriculture, medicine, management, and arts. The disciplines of chemistry and materials science enter the ESI global top 1%, ranking among the world's top disciplines. Materials Science and Chemistry, Chinese Language and Literature, Philosophy and Culture, and Biology are selected as “Domestic First-class Construction Disciplines” in Hubei Province. In the 4th national overall evaluation on the first-level disciplines, its 15 disciplines ranked first among universities administrated under Hubei Province and 8 disciplines ranked third among regional universities in Hubei Province. Hubei University has 18 disciplinary colleges, and offers 80 undergraduate (bachelor degree) Programmes, 9 Doctoral degrees in first-level disciplines, 6 post-doctoral research stations, 27 Master degrees in first-level disciplines, and 16 Professional Master's Degree Programmes.

學科專業涵蓋哲、經、法、教、文、史、理、工、農、醫、管、藝等 12 個學科門類。其中，化學、材料科學 2 個學科進入 ESI 國際學科排名全球前 1%，躋身世界高水準學科行列。材料科學與化學、中國語言文學與哲學文化、生物學入選湖北省“國內一流學科建設學科”。在全國第四輪一級學科整體水準評估中，學校有 15 個學科在湖北省屬高校中排名第一，8 個學科在湖北地區高校中排名前三。現設有 18 個學科性學院，本科專業 80 個。有 9 個博士學位一級學科授權點、6

個博士後科研流動站，27 個碩士學位一級學科授權點，16 個碩士專業學位授權類別。

## ◎ International Exchange

### ◎ 對外交流活躍

Hubei University attaches great importance to international cooperation and exchange. It has established stable relationship of exchange and cooperation with more than 150 universities or research institutes in over 35 countries and regions, and also jointly established Confucius Institutes/Classrooms with University of Memphis in the United States, Sao Paulo State University (UNESP) in Brazil, University of Sao Tome and Principe in Africa, and Jagiellonian University in Poland respectively. The Confucius Institute at the University of Memphis and the Confucius Institute at Sao Paulo State University have been awarded the honorary title of “Confucius Institute of the Year” for five times. Hubei University has been accepting international students since 1960s and it currently has approximately 300 international students of all academic levels (bachelor, master and doctoral). In addition to the practice of enrolling overseas students, the university is qualified to recruit degree students from the regions of Hong Kong, Macao and Taiwan.

學校已與 35 個國家和地區的近 150 所高校、科研機構建立了學術交流與科研合作關係，並先後與美國孟菲斯大學、巴西聖保羅州立大學、聖多美和普林西比大學合作建立孔子學院，與波蘭雅蓋隆學院合作建立孔子課堂。其中，與美國孟菲斯大學共建的孔子學院、與巴西聖保羅州立大學共建的孔子學院先後共 5 次榮獲“全球先進孔子學院”稱號。學校自上世紀 60 年代開始招收國際學生，具有面向港澳臺地區招收學歷生資格，現有本、碩、博等各類國際學生 300 餘人。

## ◎ Convenient Transportation

### ◎ 交通出行便捷

Located in the very heart of Wuhan — the capital city of Hubei Province and a

transportation hub in central china and adjacent to the bustling Xudong CBD core area, the main campus of Hubei University is an area most accessible to Wuhan's three Towns (namely Wuchang, Hankou and Hanyang). The university's main campus is just a 1-minute walk to the Wuhan Metro station Line 7, which offers a highly efficient transfer to Wuhan Metro Line 2 with direct connections to Hankou Railway Station and Wuhan Tianhe International Airport. In addition, it is no more than 5 minutes' drive to Wuhan Yangtze River Highway & Railway Tunnel, Wuhan Yangtze River Tunnel and the Second Yangtze River Bridge. All in all, Hubei University is easily accessible with its main campus only 30 minutes' drive from Wuhan Railway Station, a comprehensive high-speed railway station, connecting Wuhan with other major cities including Hong Kong, Beijing, Shanghai, Guangzhou, and Shenzhen etc.

湖北大學主校區位於武漢市內環核心，毗鄰徐東商圈，校園周邊交通便利，通達武漢三鎮。武漢長江公鐵隧道、武漢長江隧道、武漢長江二橋臨近校園；地鐵7號線設有湖北大學站，可高效換乘抵達武漢天河機場；距離武漢火車站約半小時車程，可於此搭乘高鐵直達北京、上海、香港等地。

## **2. Admission Scheme**

### **2. 錄取原則**

Hubei University considers admissions in accordance with the practices of *“Scheme for Admission of Hong Kong Students to Mainland Higher Education Institutions in 2019”* (*hereinafter referred to as “Admission Scheme 2019”*). Normally, admission decisions will be made in accordance with the candidates' priority of Major choice.

(1) Apart from the “School Principal Nomination Scheme (SPNS)”, Hubei University practices the “3, 3, 2, 2” minimum requirement for general admission

(namely attaining Level 3 or above in Chinese Language and English Language at the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination, and Level 2 or above in Mathematics and Liberal Studies).

(2) The minimum entrance requirement adopted by the SPNS remains unchanged: the attainment in the HKDSE Examination of a total score of 10 or above in the four core subjects (i.e. Chinese Language, English Language, Mathematics and Liberal Studies), and among which none of them is below 2.”

《2019 年內地部分高校免試招生香港學生辦法》中的基本要求，學校不附加要求。學校原則上按考生意願錄取至填報我校的第一志願專業。

(1) 除“校長推薦計畫”外，最低錄取標準為“3、3、2、2”，即參加香港中學文憑考試的中國語文科、英國語文科達到第 3 級及以上，數學科、通識教育科達到第 2 級及以上。

(2) “校長推薦計畫”以內的考生最低錄取標準為：四門核心課程的分數之和須為 10 分（含）以上，且每門課程的分不得低於 2 分（含）。

### 3. Admission Majors (2019 Entry)

#### 3. 招生專業

No.	Faculties	Discipline Categories	Majors	Type of Students: Liberal Arts / Science	Programme Duration (year)
	School of Materials Science and Engineering	Material	Material Physics; Materials Chemistry; Inorganic Nonmetallic Materials Engineering; Polymer Material and Engineering; New Energy Materials and Devices	Science only	4

	School of Chemistry and Chemical Engineering	Chemical Engineering And Pharmacy	Chemical Engineering and Technology; Pharmaceutical Engineering	Science only	4
	School of Chemistry and Chemical Engineering	Chemistry	Chemistry; Applied Chemistry; Chemical Biology	Science only	4
	School of Computer and Information Engineering	Electronic Information	Electronic Information Engineering; Communication Engineering	Science only	4
	School of Computer and Information Engineering	Computer	Computer Science and Technology; Software Engineering; Information Security; Internet of Things Engineering; Data Science and Big Data Technology	Science only	4
	School of Education	Pedagogy	Educational Technology; Pedagogy	Liberal Arts or Science	4
	School of Education	Psychology	psychology	Science only	4
	School of History and Culture	Archival Science	Archival Science	Liberal Arts or Science	4
	School of History and Culture	International Affairs and International Relations	International Affairs and International Relations	Liberal Arts or Science	4
0	School of History and Culture	History	History; Antiquities and Museology	Liberal Arts only	4
1	School of Marxism Studies	Ideological and Political Education	Ideological and Political Education	Liberal Arts only	4
2	School of Business	Business Administration	Business Administration; Accounting; Human Resources Management; Marketing	Liberal Arts or Science	4
3	School of Business	Management Science and	Information Management and Information Systems; Engineering	Liberal Arts or	4



		Engineering	Management	Science	
4	School of Business	International Economy and Trade	International Economy and Trade	Liberal Arts or Science	4
5	School of Business	Finance	Finance	Liberal Arts or Science	4
6	School of Business	Economics	Economics	Liberal Arts or Science	4
7	School of Business	Tourism Management	Tourism Management	Liberal Arts or Science	4
8	School of Life Sciences	Bioengineering	Bioengineering	Science only	4
9	School of Life Sciences	Bioscience	Biological science; Biotechnology; Bioinformatics	Science only	4
0	School of Life Sciences	Pharmacy	Pharmacy	Science only	4
1	School of Mathematics and Statistics	Mathematics and Applied Mathematics	Mathematics and Applied Mathematics	Science only	4
2	School of Mathematics and Statistics	Computing and Information Science	Computing and Information Science	Science only	4
3	School of Mathematics and Statistics	Applied Statistics	Applied Statistics	Science only	4
4	School of Foreign Languages	French	French	Liberal Arts or Science	4
5	School of Foreign Languages	Portuguese	Portuguese	Liberal Arts or Science	4
6	School of Foreign Languages	Japanese	Japanese	Liberal Arts or Science	4
7	School of Foreign Languages	Foreign Language and Literature	English; Translation and Interpreting	Liberal Arts or Science	4

8	School of Chinese Language and Literature	Chinese Language and Literature	Chinese Language and Literature; Chinese International Education; Editing and Publishing Science	Liber al Arts or Science	4
9	School of Physics and Electronics	Electronic Information	Electronic Science and Technology; Microelectronics Science and Engineering; Photoelectric Information Science and Engineering	Science only	4
0	School of Physics and Electronics	Physics	Physics	Science only	4
1	School of Journalism and Communication	Journalism and Communication	Journalism; Television Broadcasting Science; Advertising; Communication Science	Liber al Arts or Science	4
2	School of Philosophy	Philosophy	Philosophy	Liber al Arts or Science	4
3	School of Politics & Law and Public Administration	Law	Law	Liber al Arts or Science	4
4	School of Politics & Law and Public Administration	Public Administration	Public Affairs Management; Administration Management	Liber al Arts or Science	4
5	School of Resources and Environmental Science	Geography Science	Geography Science; Humanistic Geography and Urban & Rural Planning; Geographic Information Science	Liber al Arts or Science	4
6	School of Resources and Environmental Science	Environmental engineering	Environmental Engineering	Science only	4
號	院系名稱	專業方向	招收專業	專業限制	學制
	材料科學	材料類	材料物理、材料化學、無	理	4 年

	與工程學院		機非金屬材料工程、高分子材料與工程、新能源材料與器件	科	
	化學化工學院	化工與制藥類	化學工程與工藝、制藥工程	理科	4年
	化學化工學院	化學類	化學、應用化學、化學生物學	理科	4年
	電腦與資訊工程學院	電子資訊類	電子資訊工程、通信工程	理科	4年
	電腦與資訊工程學院	電腦類	電腦科學與技術、軟體工程、資訊安全、物聯網工程、數據科學與大數據技術	理科	4年
	教育學院	教育學類	教育技術學、教育學	文理兼收	4年
	教育學院	心理學	心理學	理科	4年
	歷史文化學院	檔案學	檔案學	文理兼收	4年
	歷史文化學院	國際事務與國際關係	國際事務與國際關係	文理兼收	4年
0	歷史文化學院	歷史學類	歷史學、文物與博物館學	文科	4年
1	馬克思主義學院	思想政治教育	思想政治教育	文科	4年
2	商學院	工商管理類	工商管理、會計學、人力資源管理、市場行銷	文理兼收	4年
3	商學院	管理科學與工程類	資訊管理與資訊系統、工程管理	文理兼收	4年
4	商學院	國際經濟與貿易	國際經濟與貿易	文理兼收	4年
5	商學院	金融學	金融學	文理兼收	4年
6	商學院	經濟學	經濟學	文理兼收	4年
7	商學院	旅遊管理	旅遊管理	文理兼收	4年
8	生命科學學院	生物工程	生物工程	理科	4年
9	生命科學學院	生物科學類	生物科學、生物技術、生物資訊學	理科	4年
	生命科學	藥學	藥學	理	4年

0	學院			科	
1	數學與統計學學院	數學與應用數學	數學與應用數學	理科	4年
2	數學與統計學學院	資訊與計算科學	資訊與計算科學	理科	4年
3	數學與統計學學院	應用統計學	應用統計學	理科	4年
4	外國語學院	法語	法語	文理兼收	4年
5	外國語學院	葡萄牙語	葡萄牙語	文理兼收	4年
6	外國語學院	日語	日語	文理兼收	4年
7	外國語學院	外國語言文學類	英語、翻譯	文理兼收	4年
8	文學院	中國語言文學類	漢語言文學、漢語國際教育、編輯出版學	文理兼收	4年
9	物理與電子科學學院	電子資訊類	電子科學與技術、微電子科學與工程、光電資訊科學與工程	理科	4年
0	物理與電子科學學院	物理學	物理學	理科	4年
1	新聞傳播學院	新聞傳播學類	新聞學、廣播電視學、廣告學、傳播學	文理兼收	4年
2	哲學學院	哲學	哲學	文理兼收	4年
3	政法與公共管理學院	法學	法學	文理兼收	4年
4	政法與公共管理學院	公共管理類	公共事業管理、行政管理	文理兼收	4年
5	資源環境學院	地理科學類	地理科學、人文地理與城鄉規劃、地理資訊科學	文理兼收	4年
6	資源環境學院	環境工程	環境工程	理科	4年

#### 4.The Number of Places Available in 2019

#### 4.招生計畫

Hubei University provides 10 undergraduate intake places for Hong Kong Students in 2019 and the number of places available for different Majors depends on the candidates' priority of Major choices.

擬招收香港免試生 10 人，各專業計畫根據考生填報專業志願確定。

## **5.Relevant Requirements**

### **5.相關要求**

The applicants' physical conditions must meet the relevant provisions of “*Guidance Opinions on Physical Examination of Enrollment in Colleges and Universities*”, a guideline jointly issued by the Ministry of Education, the Ministry of Health and the China Disabled Person's Federation.

考生身體條件符合教育部、衛生部、中國殘疾人聯合會制定的《普通高等學校招生體檢工作指導意見》中的規定。

## **6. Others**

### **6.其他**

After the admission of freshmen students, the university will then review their eligibility and they shall take the physical examination organized by the university during the period of eligibility review. Those who are not qualified for the admission requirements in accordance with the “*Admission Scheme 2019*” or the physical examination will not be accepted and their admission qualification will be cancelled.

新生入校後，我校將核查其入學資格，並進行身體檢查。凡不符合香港免試生條件或不符合入學體檢要求者，取消入學資格。

## 7. Contact Information

### 7. 查詢方式

Hubei University Admissions Office

Contact Person: Mr. Zhang

Tel: 86-27-88662097 Fax: 86-27-88662097

Email: zhsb@hubu.edu.cn Website: <http://zsxx.hubu.edu.cn/>

WeChat Official Account (in Chinese): 湖北大學本科招生

Address: Admissions Office, Hubei University, No. 368 Youyi Avenue, Wuchang District, Wuhan, Hubei Province 430062, P.R. China

所在單位：湖北大學招生辦公室

姓名：張老師

電話：86-27-88662097

電郵：zhsb@hubu.edu.cn

傳真：86-27-88662097

網址：<http://zsxx.hubu.edu.cn/>

單位地址、郵遞區號：湖北省武漢市武昌區友誼大道 368 號、430062

微信公眾號：湖北大學本科招生